
Beste Carabiniers, Grenadiers en Carabiniers-Grenadiers, 

 

De kogel is door de kerk. Het vaandel van het bataljon Carabiniers Prins Boudewijn – Grenadiers 

verhuist begin 2025 naar West-Vlaanderen. We staan als eenheid en als familie voor turbulente en 

uitdagende tijden. In dit korte artikel wil ik ingaan op de achtergrond van deze verhuis en op wat dit 

concreet betekent voor ons. 

De Landcomponent, en meer bepaald de gemotoriseerde capaciteit, staat vandaag aan de vooravond 

van haar transformatie naar CaMo, d.w.z. de overgang naar Scorpion. Dit “system of systems” omvat 

niet alleen een ganse vloot nieuwe voertuigen (Griffon, Jaguar, Serval, Caesar, MEPAC, VBAE, …) maar 

ook de overgang naar SICS1 en de overname van de Franse doctrine en organisatie. Het bataljon 

Bvr/5Li is in dit kader aangeduid om als eerste te transformeren vanaf januari 2025. Daartoe dient zij 

op dat moment te beschikken over EEN FusCie, EEN Sp Cie, EEN Bn staf en de nodige diensten om het 

voorgaande te ondersteunen. Gezien de huidige personeelssituatie moet Bvr/5Li aangevuld worden 

met extra personeel. Naast de transformatie van de bestaande eenheden zal de Landcomponent op 

hetzelfde moment opnieuw cavaleriebataljons oprichten, uitgerust met het lichte cavalerievoertuig 

Jaguar. In het zuiden zal het 1/3 bataljon Lansiers opnieuw een cavalerie-eenheid worden, terwijl in 

het noorden -in Leopoldsburg- een nieuwe eenheid (her?) opgericht zal worden.  

Gezien de huidige personeelssituatie en het bestaande rekruteringspotentieel in de provincie Limburg 

(en omstreken), liggen de conclusies voor de hand. Het is zo goed als onmogelijk om in Leopoldsburg 

DRIE gevechtsbataljons gevuld te houden en daarnaast beschikt Bvr/5Li, zoals gezegd, vandaag over 

onvoldoende capaciteiten om haar transformatie te starten. Door 1C/1Gr weg te trekken uit 

Leopoldsburg en een deel van haar personeel toe te wijzen aan onze evenknie ten noorden van de 

steenweg worden de voorwaarden gecreëerd om EN de cavalerie te laten herrijzen in Vlaanderen EN 

om van de transformatie van Bvr/5Li een succes te maken. Daarnaast is het een gekend gegeven dat 

Oost- en West- Vlaanderen grotendeels een “militaire woestijn” zijn. Door een operationele 

gevechtseenheid te verplaatsen naar het Westen van het land, wordt het grote rekruteringspotentieel 

daar aangeboord. En dat dit er is, bewijst het succes van onze 3Cie die, sneller dan iemand had 

verwacht, tot volle wasdom is gekomen. 

Omwille van de hierboven uiteengezette redenen, besliste de Defensiestaf kortelings om ons bataljon 

te verhuizen naar LOMBARDSIJDE. Initieel is het de bedoeling om het Bn te huisvesten in dit Kw, maar 

er is ook een reële optie om dit op termijn (post 2026) uit te breiden naar KOKSIJDE. Het is echter 

geenszins de bedoeling om alle Carabiniers-Grenadiers, die vandaag deel uit maken van het Bn, 

gedwongen mee te verhuizen met het vaandel. Begin 2024 zal DGHR een personeelsenquête lanceren 

waarin elk personeelslid van 1C/1Gr EN van Bvr/5Li drie keuzes voorgelegd krijgt: 1C/1Gr te 

LOMBARDSIJDE, Bvr/5Li te LEOPOLDSBURG of het Bn Cav te LEOPOLDSBURG. Er zal zo veel mogelijk 

rekening gehouden worden met de wens van elk individu, de richtlijnen van de LCC in acht nemende. 

Deze richtlijnen omvatten dat elk van de DRIE eenheden (1C/1Gr, Bvr/5Li en het Bn Cav) levensvatbaar 

moet zijn, MAAR dat de transformatie van Bvr/5Li prioriteit krijgt. 

Actueel zijn de voorbereidende werkzaamheden gestart tussen de verschillende Comdo’s en staven. 

Samen met het Bn Aie, DGMR/C&I/Infra en BAS2/Transformation/Infra bekijken we de concrete 

inplanting van ons Bn in LOMBARDSIJDE. Vermits niet alleen 1C/1Gr LOMBARDSIJDE als nieuwe 

thuisbasis krijgt, maar ook de nieuw op te richten 95 Cie Log en een Esk drones, is dit een complexe 

 
1 Système d’Information de Combat Scorpion 
2 Belgian Army Staff 



puzzel. Daarnaast zijn de eerste verkennende gesprekken met Bvr/5Li en de cavalerie gestart omtrent 

hun noden en OT. De Bn staf maakte een eerste studie over het “minimum minimorum” dat het Bn 

nodig heeft om een doorstart aan de kust te realiseren. Verder is het nu aan ons personeel om – na 

een briefing over de toekomst op 08 Dec jl. – na te denken over hun wensen, ambities en 

mogelijkheden. 

Eens de concrete resultaten van de personeelsenquête gekend zijn, kan er begonnen worden met de 

concrete plaatsing van onze Carabiniers-Grenadiers over de verschillende locaties en eenheden. Het 

is mijn persoonlijk engagement om dit met de grootste zorg te doen en daarnaast het herrijzen van 

onze eenheid te verzekeren.  

Ik besef dat deze beslissing omtrent de toekomst van onze eenheid een bewogen en intense periode 

in de geschiedenis van 1C/1Gr inluidt. Echter is het niet de eerste maal dat onze eenheid (of de 

moederregimenten) onderhevig is aan verandering of transformatie. Ook nu ben ik ervan overtuigd 

dat 1C/1Gr snel zal herrijzen in een Kw dicht bij de historische slagvelden van WO1 en klaar zal zijn 

voor haar eigen transformatie in 2027. 

 

 

Parvi, sed magni 

Eens Grenadier, steeds Grenadier 
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